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1 P R 0 C E E D I N G S 

2 MR . DAVI S : Good a ft e rnoon. This is the 

3 s upplement a l transcribed i n t ervi ew of I ke 

4 Kavelad z e . 

5 On October 1 8 t h , 2017 , Chairman Grass ley 

6 sent Mr . Kaveladze a letter, s t a ti ng t ha t t he 

7 Judi c i ary Commi t tee was seeking in f orma t ion 

8 r e lated to a meeting held on June 9t h , 201 6 , at 

9 Trump Tower, as wel l as rel a ted ma tters . The 

1 0 letter requested an interview and certain 

11 categor i es o f documents. I n response, Mr . 

1 2 Kaveladze , t hrough his counsel , produced documents 

1 3 and part icipa t ed i n a volunt ary interview o n 

1 4 Novembe r 3rd , 2017 . 

15 On February 7 th, 201 8 , Mr . Kave l adze's 

16 counsel submitted errata to the transcript o f the 

17 November 3rd i n t ervi ew, and h i s counsel not ifi ed 

1 8 t he c ommittee t ha t t he errata contained 

1 9 substant ive changes to p o rt i o ns o f Mr . Kave l adze ' s 

20 t es timony . 

21 Commi ttee counsel s ubsequently s o ught this 

22 supplemental transcribed interview with Mr . 

23 Kave l a d ze to i nqu i re about t he new i n f ormat i on . 

24 Mr . Kaveladze has , t hrough his counsel , agreed t o 

25 volunt ari l y part icipa t e in t h i s supplement a l 



1 transcribed interview . The interview is being 

2 conducted v i a v ide oconfe r ence . 

5 

3 Would the witness p l ease sta te your name f o r 

4 the record? 

5 

6 

7 again? 

8 

9 

MR. KAVELADZE : Ike Thomas Kaveladze. 

MR. DAVIS : I'm sorry, can you say that 

MR. KAVELADZE : Ike Thomas Kaveladze. 

MR. DAVIS: On beha lf o f the Chairman , I 

10 want to thank Mr . Kaveladze again f or speaking 

11 with us. As you may reca ll, my name is Patrick 

12 Davis , and I am the Deputy Chief Investigative 

13 Counsel with the commi ttee ' s maj o rity staff . 

14 I will ask eve ryone else from the committee 

15 who is here to introduce themselv e s a s well. We 

16 will get to Mr . Kaveladze ' s counsel in a few 

1 7 moments . 

1 8 MR. PARKER: Daniel Parker , Investigative 

19 Assistant , Chairman Grassley . 

20 MR. LOWRY: John Lowry, Legisl a tive 

21 Correspondent with Senator Feinstein. 

22 MS . SAWYER : Heather Sawyer , General Counsel 

23 with Senator Feinstein. 

24 MR. PRIVOR: Brian Privor , Senior Counsel 

25 with Se nato r Feinstein . 
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1 MR . DAVI S : I would like t o restate a few 

2 key points we mentioned a t your initial interview. 

3 The Federal Rules of Civil Procedure do not 

4 apply to any o f the committee ' s investigative 

5 a ctivities, including trans cribed interviews . 

6 There are some guidelines we follow, and I will go 

7 over those again now. 

8 Our questioning will proceed in rounds. The 

9 majority sta ff wi ll a sk quest i ons for the first 30 

10 minutes . Then the minority staff will have the 

11 opportuni t y to ask ques tions f or an equal amount 

1 2 of time. We will go back and forth until there 

13 are no mo re quest i o ns and the interview is over . 

1 4 We typica lly t ake a short break a t the end 

1 5 of e ach hour, but should you need to t ake a brea k 

16 at any other time , please just let us know . 

1 7 We have an o ffici al reporter t aking down 

1 8 everything we say to make a written record, so we 

19 ask that yo u give verbal responses t o all 

20 questions . 

2 1 Do you unders t and ? 

2 2 

23 

MR . KAVELADZE : I d o . 

MR . DAVI S : So that the court reporter c an 

24 take down a clear record, we will do our best to 

25 limi t the number of people directing questions t o 
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1 you during any given half hour t o tho se who se turn 

2 it is. It is a lso important that we don 't t a lk 

3 ove r one another or interrupt each other , if we 

4 can help it. That goes f or everybody present at 

5 today's interview. 

6 Whil e Senators on the c ommittee may observe , 

7 the cha irman and ranking member have agreed that 

8 only staff will ask questions . 

9 We encourage witnesses who appea r before the 

10 committee to consult freely with counsel , if they 

11 so choose . You a re a ppea ring via videoconf erence 

12 with counsel. 

13 Counsel , c o uld yo u please state your name , 

14 for the r ecord? 

15 MR. BALBER: Yes, this i s Scott Balber from 

16 Herbert Smith Freehills on behalf of Mr . 

1 7 Kaveladze . And we do wan t to express our 

1 8 appreciation to the committee f o r allowing us t o 

19 do this by phone t o obviate the need t o travel t o 

20 D. C . 

21 MR. O 'DONNELL : And a l so , this i s John 

2 2 O ' Do nnell of Herbert Smith Freehills , also 

23 a ppea ring on behalf of Mr . Kaveladze. 

24 MR. DAVIS : Thank you . 

25 Mr . Kaveladze , we want yo u t o answer our 
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1 questi o ns in the most complete and truthful manner 

2 possible , so we will take our time. If you have 

3 any quest i ons or if you don 't understand any of 

4 our questions , please let us know . If you 

5 hones tl y don 't know the answe r t o a quest i on or 

6 don't remember, it is bes t no t t o guess . Just 

7 give us your best recollectio n. It is also o kay 

8 to tell us if you learned of information from 

9 someone e l s e, if you i ndicate how you came to know 

10 the information. If there are things that you 

11 don't know or can ' t remember , we ask t hat you 

1 2 inform us to t he best of your knowledge who might 

13 be able to provide a mo re complete answer to the 

1 4 question . 

15 It i s this committee 's practice to honor 

16 valid common-l aw privilege claims as an 

17 accommodation to a witness or part y when t hose 

1 8 claims are made in good faith and accompanied by 

19 sufficient explanatio n, so that the committee can 

20 evaluate t he claim . When deciding whether t o 

21 honor a privi l ege , t he committee we i ghs its need 

22 f or the informat i on against any legitimate basis 

23 f or withholding it. The commi t t ee t ypically does 

24 not honor contract ual confidentiali t y agreements. 

25 You sho uld understand that although the 



1 interview is no t under oath , by law, yo u are 

2 required t o answer ques t ions from Congress 

3 trut hfu l ly . 

4 Do you understand that? 

5 

6 

MR . KAVE LADZE : Yes , I do . 

MR. DAVI S : Thank you . 

7 Wi tnesses who knowingl y provide f alse 

8 s t a t ements could be subject to criminal 

9 prosecut ion and imprisonment for up to 5 years . 

10 

11 

12 

Do you understand this? 

MR . KAVE LADZE : Yes , I do . 

MR . DAVI S : I s t here any reason you are 

1 3 unable t o provide truthful answers t o today ' s 

1 4 questions? 

15 

16 

MR . KAVE LADZE : No , there is not. 

MR . DAVIS : Finally, we ask that you not 

9 

17 speak about wha t we d i scuss in t h i s interview wi th 

1 8 anyone else out side of who is part icipa t ing in t he 

1 9 video c o n f erence today, i n o rder to preserve the 

20 integri t y of our investigation . 

21 I s t here anything e l se t hat my co l leagues 

22 from the minority want to add? 

23 MS . SAWYER : Only one thing . 

24 Mr . Balber , I don 't know if i t is possible 

25 f or you --



1 0 

MR . BALBER : Ye s? 1 

2 MS . SAWYER : Yes , sorry . I don ' t know if it 

3 is poss i b l e for you to put yo ur dev i ce on mute , 

4 because there is a l o t o f backgro und no ise . 

5 a littl e hard to hear your client . 

It is 

6 MR . BALBER: Yeah , if I can fi gure it out , I 

7 am happy t o . 

8 MS . SAWYER : Gr eat. And , obv iously, we 

9 cert a i n l y don ' t wan t t o interfere with yo ur 

1 0 ability to communicate with your client , if you 

11 need t o . But we will be wa tching you on video as 

12 well , so if you want to fl ag for us if t here is 

1 3 something you want t o interj ect , we will make sure 

14 we ca t ch it . Tha nk yo u . 

15 MR . DAVI S : The t i me i s now 1:12 , a nd we 

16 will get started with the first 30 minutes o f 

1 7 q uestions . 

1 8 EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE MAJORITY 

1 9 BY MR . DA VIS : 

20 Q. Mr . Kaveladze , according to p age 16 of 

21 the tra ns cr i pt of your November interv iew with us , 

22 you were asked , "Are yo u aware o f any instances in 

23 which Ara s Aga l arov sought t o a rrange meeti ngs 

24 between Mr . Trump or his associa tes and Russian 

25 Government o ffi cials? " 
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1 At the time , you respo nded, " No , I am no t 

2 awa re." 

3 When your a ttorney s ubmitted the errata 

4 sheet f or that transcript , this answer was changed 

5 to yes , with t he explanat i on , "Mr . Kaveladze has 

6 recalled a conversation since t es tifying ." 

7 What was that c o nversation? 

8 A. I had a -- I mean , the conversation I was 

9 referring to was no t rea lly a conversat i on . It 

10 was witnessed -- I had witnessed a part of a 

11 telephone conversat i on with -- be t ween Mr . 

1 2 Agalarov and a Russian Gove rnment official where 

1 3 Mr . Aga l arov requested that -- he in f ormed the 

1 4 government official about the cont est , t he Miss 

* 1 5 Univers e contes t, and then secretly requested the 

16 meeting between Mr . Trump and Mr . Putin . 

1 7 I only, unfortunately, witnessed a part 

1 8 of t he conversation , because I was a t t he office 

1 9 o f Mr . Agalarov at that time , and he recei ved a 

20 call on his cell phone , and he start ed conversing 

2 1 with obvi o u s l y , it was not a speakerphone. It 

2 2 was a regular phone call. And he started this 

23 conversat i on , and he gave this fir s t i n t roduct ory 

24 information and request, and , you know, 

25 communicated a request f o r a meet i ng . And then he 

* Note: 
see errata 



12 

1 kind of left t o the adjacent r o om for the privacy . 

2 He would do it pretty fr equently. When 

3 he wants t o have a private conversation , he wou l d 

4 leave the room . And so I heard a part o f it. 

5 But, yes , it was a conversation about the 

6 request 

7 Q. And d o you -- g o ahead . 

8 A. -- a r equest b e t ween Mr. Putin and Mr. 

9 Trump. 

10 Q. And do you recall when this phone call 

11 occurred? 

12 A. I cannot tell for sure , but I think it 

13 was maybe aro und 40 days prio r t o the contest , 

14 plus/minus 10 days , I would say . Unfortunately, I 

15 don 't have an exact recollection of the date . 

16 Q. Okay . And as you understood it, he was 

17 requesting a meeting specifically between Mr. 

1 8 Putin and Mr. Trump? Is that correct? 

19 A. Yes , I did . 

20 Q. Do you know which official in the Russian 

21 Government Mr . Agalarov was speaking with? 

2 2 A. My assumption was that it was Dmitry 

23 Peskov. 

24 Q. What was the basis for that assumption? 

25 A. During the prior o rganizati o nal meetings , 



1 Mr . Golds t o ne , Rob Go ldstone, had requested that 

2 call from Mr . Agalarov suggesting -- he was the 

3 first one who actua ll y rel a ted tha t topic to us . 

4 He said -- you know, he came to Moscow . He said 

13 

5 he had meeting with Trump people , and he sa id they 

6 requested that meeting. And so he related that 

7 information to us . 

8 So and he said , can we have a meeting 

9 o r phone conversation o r rel a te the request to Mr . 

10 Peskov? So I assumed Mr . Agalarov was speaking to 

11 Mr . Peskov , Dmitry Peskov . Tha t i s the press 

12 attache of President of the Russian Federation , 

13 press representative , I believe . 

1 4 Q. Okay, I am not quite sure I followed your 

15 l as t answer in full, s o I am go i ng t o a sk a few 

16 f o llow-up questions . 

17 When you say he requested the meeting 

1 8 with Putin , was that Mr . Trump was requesting it 

19 through Mr . Goldsto ne , or was that Mr . Go ldstone 

20 was making the reques t? 

21 A. No , it was Mr . Trump requesting thro ugh 

22 Mr . Go ldstone. 

23 Q. And did you know tha t the request 

24 originated with Mr. Trump because of things Mr. 

25 Goldsto ne had told yo u? Or how did you know where 
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1 the request o riginated? 

2 A. Yes, in meetings , he r e lated tha t to us. 

3 We had group o rgan i zat i ona l meet i ngs ded i cated to 

4 Miss Universe pageant , and during one of the 

5 mee ti ngs , he sa id tha t he has tha t message . 

6 Q. Now, you said t hat this call you observed 

7 o ccurred at Mr . Agalarov ' s office . Is that 

8 correct? 

9 A. Tha t is correct . 

10 Q. Were you aware of any follow- up to the 

11 call? 

1 2 A. No, I was not. I r ead some media 

13 reports , but I was no t part o f or was aware o f 

1 4 anything e lse, so . 

1 5 Q. Do you know if s uch a meet i ng between Mr . 

16 Putin and Mr . Trump did occur? 

1 7 A. Again , from media reports, I know i t did 

1 8 no t occur . 

19 Q. But d o you have any firsthand knowledge 

20 of t hat? 

21 

2 2 

23 

A. No , I do not . 

Q. Okay . 

MR . BALBER : And , Mr . Kaveladze , let's keep 

24 your observation of media reports out of t he 

25 e q uat i o n. 



1 5 

1 

2 

MR . KAVELADZE : Sure . Okay . 

MR . BALBER : I t hink counsel wants only wha t 

3 you have personal knowledge o f. 

4 MR . KAVELADZE : Okay, I -- understood . 

5 BY MR . DA VI S : 

6 Q. Did Mr . Aga l arov ever e xpl ain t o you why 

7 he was pass i ng along t h i s request , what h i s 

8 personal motivations were? 

9 A. No , I don 't be l ieve we ever had any 

10 discussions with Mr . Aga l arov about that request , 

11 fu r t her d i scuss i ons , le t me p u t i t t h i s way . 

1 2 Q. I n t he prior mee t ings in which Mr . 

1 3 Golds t o ne had men t ioned this , did he explain what 

1 4 the purpose o f such a meeti ng would be? 

1 5 A. No , he d i d not . 

16 Q. What prompted you to recall this meeting 

1 7 a f ter o u r interview? 

1 8 A. I had numerous -- act ua l ly, t wo meetings 

1 9 after the -- a ft er yo ur ini t ial interview, I had 

20 meeti ngs with other i nteres t ed commit t ees and 

21 o t her organ i zat i ons , and I was asked t h i s quest i on 

22 again , more precisely, though . They asked the 

23 q uest i on no t about t he Russ i an Government b u t o f 

24 President Put in . And when t hey asked t his 

25 quest i o n , I had tha t reco l lect ion . 
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1 So at that point , I though t I n eed to 

2 make a correction in my Judiciary Committee 

3 interview transcript. 

4 Q. Aside from your memory, did you have any 

5 documents or other records reflecting your 

6 awareness of this call? 

7 A. Of -- of of that particular cal l, no , 

8 there's no documents about that call . 

9 Q. Okay . 

10 A. No . 

11 Q. The errata your attorney submitted a lso 

12 made changes to clarify that, after your trip to 

13 New York f o r the June 9th , 201 6 , Trump Tower 

1 4 meeting , you did not depart New York to r e turn 

1 5 home t o Cal ifornia as you had told u s previously, 

16 but, instead , traveled from New York to Moscow . 

1 7 The reason provided was tha t, " Per request, Mr . 

1 8 Kaveladze revi ewed travel records." 

19 And the errata sheet also states , " Note 

20 tha t Mr . Kaveladze traveled from Russia from June 

2 1 1 0th , 201 6 , through app r oxima tely July 1 4th , 

2 2 2 016 ." 

23 I s it correct that you departed New York 

24 City for Russia on June 10th, 2016 , the day after 

25 the Trump Tower meeting? 



1 7 

1 A. To be mo re speci fic, I departed -- o n 

2 June 10, I have l e ft New York City for Frank furt, 

3 Germany, and I believ e I a rrive to Moscow on June 

4 11. 

5 Q. And is it correct tha t you stayed in 

6 Russ i a for more than a month , from June 1 0th 

7 through July 14th? Is that correct? 

8 

9 

1 0 

A. Tha t i s correct. 

Q. What was t he purpose o f thi s trip? 

A. It was p ersonal and business . Well, l et 

11 me put it, b usi ness and personal. And a t t ha t 

12 time, I worked , you know, f o r Crocus I n t e r na tional 

1 3 as a senior vice president, so I spent half o f my 

14 time i n Moscow. So it was pre tty typica l. 

15 Q. Was it typica l for your trips t o be s o 

1 6 l ong ? Thi s o n e was over a month l o ng . 

1 7 usua lly t ake shorter trips? 

Or did you 

1 8 A. For summertime , it was pretty typical. 

1 9 Yeah, it was pretty typical . 

20 Q. Did you discuss t he Trump Towe r meeting 

21 with anyone in Russia? 

22 A. I had a very quick conversation with Mr . 

23 Agalarov. I didn 't have much to add to t he phone 

24 c onve r sa tions I had , wh ich the only thi ng I 

25 added is that I reiterated the statement that it 



18 

1 would have been better if the meeting was held 

2 between Mrs . Vese lnitskaya and attorneys , and not 

3 with the individua ls who have met. 

4 Q. Did you have any interactions with any 

5 Russian Government officials during the trip? 

6 A. No, I did not. 

7 Q. Did yo u have any interactions with anyone 

8 you knew to b e affiliated with the Interne t 

9 Res e a rch Agency during tha t trip? 

10 A. No , I did not . 

11 Q. Have you ever had communications with 

12 anyone you knew to be affiliated with the Internet 

13 Research Agency? 

14 A. No, I have not . 

15 Q. Do you know Yevgeny Prigozhin? 

16 A. No , I do not . No . 

17 Q. Do you know if Aras Agalarov knows him? 

18 A. I have no knowledge of that. 

19 Q. Do you kno w Mikhail Bystrov, B- Y- S- T- R- 0 -

20 V? 

21 

2 2 

23 

24 

25 

A. No , I do not . No. 

Q. Mikhail Burchik , 8 - U- R- C- H- I - K? 

A. No, I do not . 

Q. Mikhail Abramov , A- B-R-A- M- 0 - V? 

A. No , I d o not . 
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1 Q. Aleksandra Kryl ova , K- R- Y-L-0 - V- A? 

2 A. No , I do not. 

3 Q. Do you know Anna 8ogacheva , 8 - 0 - G- A- C- H-

4 E- V- A? 

5 A. No, I do not . 

6 

7 

8 

9 

10 

Q. Sergei Polozov , P- 0 - L- 0 - Z- 0 - V? 

A. No , I d o not . 

Q. Mari a 8ovda , 8 - 0 - V- D- A? 

A. No , I do not . 

Q. Just a f ew more here . Maria 8elyaeva ? 

11 Tha t i s 8 - E-L-Y-A- E- V- A. 

1 2 

1 3 

1 4 

A. No, I do not. 

Q. What abo ut Robert 8ovda , 8 - 0 - V- D- A? 

A. Could you spell t he last name aga in, 

1 5 p l ease? 

16 

1 7 

1 8 

Q. 8 - 0 - V- D- A. 

A. No, I do not . 

Q. Okay, wha t about Dzheykhun As l anov? And 

1 9 I will spell that. D- Z- H- E- Y- K- H- U- N f or the 

20 first name . The last name , A- S-L-A-N-0 - V. 

21 A. No , I do not . 

2 2 Q. What about Jay Aslanov? 

23 A. No, I do not . 

24 Q. Vadim Podkopaev , P- 0 - D- K- 0 - P- A- E- V? 

25 A. Podkopaev? 
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1 Q. Right, I think that is the correct 

2 pronunciation . 

A. No , I do not . 3 

4 Q. And do you know Vladimir Venkov , V- E- N- K-

5 0 - V? 

6 

7 

A. No, I do not . 

Q. Do you know if Mr . Agalarov knows any of 

8 those people I just asked you about? 

9 

10 

A. I do not know . 

Q. Okay . So returning to your activities 

11 during your summer 2016 trip to Moscow, wha t kind 

12 

13 MR . O ' DONNELL : Patrick , this is J o hn 

14 O ' Donnell . Can I just ask a quick question? 

15 

16 

MR . DAVIS: Sure . 

MR . O ' DONNELL : The first person that you 

1 7 asked about, Prigozhny? 

1 8 

19 

MR. DAVIS : That's right, Prigozhin . 

MR . O ' DONNELL : What was that? Can you 

20 spell tha t for me? 

21 

2 2 

23 

24 

25 o ne? 

MR . DAVIS: I can . P-R-I-G- 0 - Z-H-I-N. 

MR . O ' CONNELL : G- 0 - Z- H? 

MR . DAVIS : I-N. 

MR. O ' CONNELL : Okay, and wha t was the next 
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1 MR . DAVI S : It was Mikhail Bystrov , 8 - Y- S- T-

2 R- 0 - V. 

3 MR . O ' CONNELL : Okay, great . Thank you . 

4 BY MR . DA VIS : 

5 Q. So , Mr . Kaveladze , returning to your 

6 Moscow trip during the summer of 2016 , what type 

7 o f business did you e ngage in during that trip? 

8 A. Well, the r e was numerous projects I was 

9 involved i n a t tha t time. Most o f them were 

10 related to a refinancing o f company -- corporate 

11 debt. We a lso we re trying to secure new fi nanc i ng 

12 for the airplane. And I think that -- that's 

13 mostly what I was busy with . 

1 4 Q. In t e rms of refinancing the corporate 

1 5 debt , do you reca ll if you worked with any or 

16 interacted with any banks as part of that project? 

1 7 A. Yes, I did. 

1 8 Q. Do you recall which ones? 

19 MR . BALBER: I'm s o rry . This is Scott 

20 Balber . I mean , obviously, you a re entitled to 

21 some l eeway on thes e i s sues , but we a re back here 

22 to answer the two questions that were implicated 

23 by the errata sheet . I' m not sure what the 

24 identity of banks that Crocus Group was 

25 potentially refinancing with have that is relevant 
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1 to this inquiry . 

2 MR . DAVIS : Well , if they were the same 

3 banks tha t members of the Trump campa i gn otherwise 

4 had contact with , we would probably want to know . 

5 BY MR . DA VI S : 

6 Q. So I guess I can just ask , was Sberbank 

7 o n e o f the banks invo lved? 

8 A. Well , yes , b ecause Sberbank is a main 

9 creditor of Crocus . And s o we a re i n constant , 

10 constant fight with them to get a better -- better 

11 conditions o f fi nancing , basically, reduce their 

12 interest rate and increase the balloon payment at 

13 the e nd o f the l o an , which, that way, it wo uld 

14 r educe the amount of monthly payments . 

15 Thi s is what we a re fighting for mos tly. 

16 And Sberbank was one of the banks , obviously, 

17 because they credit -- I mean , they work with us. 

1 8 And the other bank was Otkritie , Bank Otkritie 

19 Bank . 

20 Q. Thank you . Did you have any contact with 

21 Ms . Veselnitskaya whi l e you were i n Rus si a on tha t 

2 2 trip? 

23 A. No. No. I did report about my contacts 

24 with Ms . Veselnitskaya. 

25 no . 

But not during that trip, 



Q. Yo u repo rted that t o whom? 

A. To you , to your committee . 

23 

1 

2 

3 Q. And what about with Mr . Akhmetsh i n? Did 

4 you have any contact with him during that trip to 

5 Russia? 

6 A. No. My only contact -- no , I didn 't have 

7 any contacts during that trip. Again , that's 

8 r eported, my contact with him, but not during tha t 

9 trip. 

10 Q. Other than your conversation with Mr . 

11 Agalarov about the Trump Towe r meeting, did you 

12 undertake any actions connected in any way to the 

13 Trump Tower meeting while you were in Russia, any 

14 follow-up activ ities or conversations? 

15 A. No , I did not . We a ll qua lified tha t 

16 meeting as a complete l oss o f time , so it would be 

1 7 no . 

1 8 Q. Did the Crocus Group pay for your travel 

19 while you were in Russia f o r that trip? 

20 A. Pay for my trave l when I was in Russia? 

21 Did they pay f o r my trave l expens e s ? Yes . 

22 Q. Yes . 

23 A. I collect salary from them, so . 

24 Q. So were you reimbursed for the particular 

25 travel, o r did yo u j ust pay it out of your salary? 
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1 A. Fo r whi ch part i cular travel ? Yeah , I was 

2 r e i mbursed . Yeah. 

3 Q. The travel fr om t he summer o f 201 6 . 

4 A. Yeah , I was reimbursed . 

5 Q. Okay, I t h i nk t h i s is 

6 A. The Crocus Group --

7 Q. Go ahead . 

8 A. The r e is a cert a in limit. You know, they 

9 d i dn 't reimburs e a ll of my travel ticket s , but, 

10 like, I believe six times a year , I could travel 

11 a t t he expense o f Crocus , and tha t was one o f 

1 2 t hose travels . 

1 3 Q. So as I reca l l the news , the fi rst leaks 

1 4 of information obt a ined from t he hack of t he 

1 5 Democra ti c Na tional Commi ttee happened i n mid-June 

16 of 2016 . Do you recall seeing news reports about 

1 7 tha t whil e you we re in Russ i a? 

1 8 A. I don 't recall if I was in Russia, but I 

1 9 cert a i n l y did -- did see t he n ews . Yeah , I saw 

20 the news . 

21 Q. And what was your personal reaction a t 

22 the time ? 

23 A. Surprise , out rage . 

24 MR . DAVI S : I t hink we are a t a good 

25 s t oppi ng p o i n t f o r me r i ght now, s o we wi l l go o ff 
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1 the record f o r a moment , and then begin with the 

2 minority . We will go off the r ecord at 1:31 p . m. 

3 

4 

[Break .] 

MR . PRIVOR : We are back on the record . 

5 is now 1: 32 . 

6 

7 

Go ahead , Mr. Kaveladze . 

MR . KAVELADZE : Duri ng my time i n Moscow, 

8 like months or somet hing , more t han mont hs , I 

It 

9 spent app r oxima t e l y 8 days i n Georg i a . I took a 

10 vacation , and we did a family trip to Georgia . My 

11 root s , my e t hnic roots, a re from Georgia, and we 

1 2 have r e latives who live t here , so we went t o visi t 

1 3 relat i ves . I don ' t know if it i s important o r 

1 4 not , but just. 

15 MR . PRI VOR : Okay, ve ry good . Thank you f o r 

16 that clarification . 

17 As you will recall f rom l as t time when we 

1 8 t ook t es timony, because we go in rounds, we will 

1 9 sometimes overlap wi th one another . I wi l l do my 

20 b es t no t t o r epea t ques tions t hat Mr . Davis has 

21 a lready a sked, but I wi ll be t o uching on t he s ame 

2 2 topics , so please indulge us as we ask some 

23 quest i ons tha t might sound a little b i t 

24 repetitiv e, but we are trying t o get some more 

25 c l arification . 
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1 So we s t arted wi th -- the fi rst quest i o n was 

2 about this t elephone call b e t ween Mr . Agalarov and 

3 Mr . Peskov , and I wan t ed t o a sk you a few more 

4 questions about that . 

5 EXAMI NATI ON BY COUNSEL FOR THE MINORITY 

6 BY MR . PRI VOR : 

7 Q. Yo u stated tha t t h i s o rigina t ed wi t h a 

8 r equest from Mr . Goldstone t o Mr . Agalarov , 

9 conveying Dona ld Trump's reques t f o r a meet i ng 

10 with Putin . Was that Do na l d Trump Sr . that had 

11 made t he request? 

1 2 

1 3 

A. Yes , sir . 

Q. And when did the request f or Mr . 

1 4 Golds t one come in? Wha t we re the circums t ances of 

15 tha t ? Was t hat an i n - person meet i ng , o r was t hat 

16 a telephone request? 

1 7 A. I t h i nk i t was an i n - person meeting. 

1 8 was in Moscow . 

1 9 

20 

Q. Do you recal l when tha t was? 

A. My guess i s sometime i n September . 

He 

I --

21 Q. Roughly, how long be f o re you heard the 

22 overheard at least one side of the telephone 

23 conversat i on be t ween Mr . Aga l arov and Mr . Peskov , 

24 approxima t ely how l ong before t ha t was t he meeting 

25 wi th Mr . Go ldstone? 



27 

1 A. Ro ughly, I would say f r om a week to 1 0 

2 days . 

3 Q. Do you recal l how l ong Mr . Golds t one was 

4 in Moscow? 

5 A. I do not . No , I do not. He usually 

6 would come for a few days , t hough , like between 

7 three and seven . But I don ' t recal l t hat specific 

8 visit , no . 

9 Q. Do you recal l t he part i cular purpose of 

10 that visit by Mr . Go ldstone? Did it have a 

11 part icul a r purpose? 

1 2 A. Usually, t here were t wo purposes for 

1 3 these v i s i ts , I mean , at that time . One was Mr . 

1 4 Emin Agalarov ' s musical career , so he would come , 

15 a nd they do work wi t h Emin and t ry t o , you know, 

16 plan their future c o ncert activity and whatever . 

17 I mean , un f ort una t ely, I never -- I would mi ss 

1 8 t heir mee t ings . And t he other one a t t ha t period 

1 9 o f time was preparation f or Mi ss Uni vers e , s o . 

20 Q. Wi t h regard t o his role in connection 

21 wi th t he Mis s Univers e pageant, who wa s Mr . 

22 Go ldstone representing at that time when he came 

23 to meet in Moscow? 

24 A. It is hard for me t o say . I know he was 

25 communicating the message he r e c e i ved in U. S ., but 
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1 who exactly was he representing? Unfortunately, I 

2 do not know, no . 

3 Q. Were you present for tha t meet i ng? 

4 A . Yes . 

5 Q. Do you recall who else was present f or 

6 that meeting? 

7 A. I remember Emin Agalarov , and I remember 

8 numerous people who work for Emin and who were 

9 involved i n o rgan i zat i ona l aspects of the pageant . 

10 Q. And was there anyone else? 

11 A. No. 

12 Q. How about -- I'm sorry . Go ahead. 

13 A. No Agalarov Sr. 

1 4 Q. Agalarov 

15 A. Agalarov Sr . was not present a t tha t 

16 meeting . 

17 Q. Was there anyone else with Mr . Go ldstone, 

1 8 working with Mr . Go ldstone? 

19 A. No , I d o n't believe s o . 

20 Q. Was the r e anyone from the Trump 

21 Organ i zat i on a t tha t meet i ng? 

2 2 A. No , definitely not . 

23 Q. Was there anyone else at a ll other than 

24 you , Mr . Go ldstone, Emin , and Emin ' s colleagues or 

25 empl o yees? 



1 A. No . No one , no . Russ ian employees of 

2 Crocus Internationa l invol ved in organizational 

3 a spects o f Miss Univers e. 
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4 Q. Did anyone participate in that meeting by 

5 telephone? 

6 A . No. 

7 Q. Wi th regard t o this particular meeting 

8 and Mr . Goldstone conveying Donald Trump's reques t 

9 for a meeting, can you tell us, a s best a s you can 

10 recall , precisely what Mr . Goldstone said or asked 

11 with rega rd to sett i ng up a meeting? 

12 A. He said he requested the meeting . I 

13 don ' t remember what precisely he said , but I 

1 4 definitely remembe r tha t reques t. But I don 't 

1 5 remember the deta ils, unfortuna tely. 

16 Q. And when you say, " he requested ," do you 

1 7 mean Donald Trump requested a meeting? 

1 8 A. Through Mr . Go ldstone, yes . Donald Trump 

19 through Mr . Goldsto n e requested that meeting , 

20 Donald Trump Sr . 

21 Q. Apart from tha t meet i ng , were there any 

2 2 other conversations in between that meeting and 

23 the telephone call with Mr . Peskov that you have 

24 described in which there was any discussion about 

25 arranging a meeting between Donald Trump and 
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1 Vladimir Putin? 

2 A. No, sir . 

3 Q. Before tha t meet i ng took p l ace , do you 

4 recall whether there were any other conversations 

5 in wh i ch someone f rom the Trump s ide was 

6 requesting a meeting wi t h Vladimir Puti n? 

7 A. The only source about that meeting I had 

8 was Rob Golds t one . 

9 anybody e l s e. 

I didn 't see any reques t s from 

10 Q. And the only source being Mr . Goldstone , 

11 is t hat exclusively the meeti ng you have just 

1 2 described? Or were the re any o t her communications 

13 abo ut it? 

1 4 A. We again , we might have had some quick 

1 5 t a lk wi t h h im about, wi t h Golds t one , but it is 

16 Go ldstone. I didn ' t have any -- I mean , that ' s 

1 7 not -- i t wasn 't my topic, you know . I wasn 't 

1 8 really involved in t hose , you know, aspect s of 

19 meetings and stuff l ike that , so , no . 

20 Q. Did you eve r communica t e with anybody 

21 fr om t he Trump Organization about s etting up a 

22 meeting? 

23 A . No. 

24 Q. Do you know whether Mr . Agalarov 

25 communicated with anyone from the Trump 
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1 Organizatio n about setting up a meeting? 

2 A. I have no knowledge of this. 

3 Q. So is your knowledge , then, limited t o 

4 the meeting with Mr . Goldstone in which he 

5 reconveyed the request, as we ll as the telephone 

6 call for which you overheard just one half of the 

7 conversat i o n? 

8 A. That is correct . 

9 Q. Okay, so jus t thos e two po i nts in time, 

10 those are the only two in which this meeting came 

11 up that you a re awa re of -- or , I'm sorry, 

12 reques ts for a meeting came up that you are aware 

13 o f? 

14 A. I also b el ieve there was an email from 

15 Mr . Goldstone to Mr . Emi n Aga l a r ov with the same 

16 topic where I was copied . 

17 Q. Do you recall approx i mately when tha t 

1 8 ema il came? 

19 A. Sometime in September . 

20 Q. Was it before the meeting with Mr . 

21 Goldstone o r a fter? 

2 2 A. I don ' t remember . I think it is like 

23 s i multaneously . I don 't remember that . 

24 Q. Do you recall if anyone else was copied 

25 o r received that email as well as you? 
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1 A. I only know that it was addressed t o Emin 

2 Agalarov . I didn 't see who else was copied . I 

3 was cop i ed . 

4 Q. Was the sender Rob Go ldstone? 

5 A. Yes. 

6 Q. Okay, so as best you can recall, it was 

7 an email from Rob Goldsto n e to Emi n copi ed t o you? 

8 A. That is correct , yes . That is correct . 

9 Q. Did you do anything with tha t ema il when 

10 you received it? For instance --

11 A. No. 

1 2 Q. -- did you forward it t o anyone? 

13 A. No , I did no t. 

1 4 Q. Did you have any further discussions with 

1 5 anybody about tha t ema il? 

16 A. No , sir . 

1 7 Q. And did you have any o t her discussions 

1 8 about e ithe r t he email or the meeti ng reques t from 

19 Rob Golds t o n e concerning setting up a meeting 

20 b e t ween Mr . Trump and Mr . Putin? 

21 

2 2 

A. No , I have not . 

Q. All right , so I just want to summarize 

23 and make sure I' ve kind o f captured your 

24 recoll ection. 

25 The best you can recall is there was an 



1 email request from Rob Go ldstone . There was an 

2 in-pe r son meeting r eques t from Rob Golds t one to 

3 a rrange t h is meet i ng . And then t he r e was a 

4 tel e p hone call between Aras Aga larov and Mr . 

5 Peskov . And t hose are t he 

A. Yes , I wou ld like 6 

7 

8 

Q. I s that everything you remember? 

A. I would like t o specify. I ass umed it 

9 was Mr. Peskov . 

10 Q. I ' m sorry, could you say that again? 

11 A. I ass umed t hat t he person on t he other 

12 s ide o f the phone conversation was Mr. Peskov . 

Q. I see . Thank yo u . 

A. Okay . 

1 3 

1 4 

1 5 Q. With rega r d t o t ha t ema il tha t Rob 

16 Go ldstone sent , do you recall what i t sa id? Can 

1 7 you recall any o f t he l anguage t hat was used? 

1 8 A. It was reques t f o r a me e ting. I d on 't 

1 9 remember it, I mean . 

20 Q. Do you s till have t ha t email? 

21 A. I believ e I do . 

2 2 Q. And i s that something that you can 

23 produce to t he commi ttee , if you h a ve it st ill 

24 available? 

25 MR . BALBER: Mr . Kaveladze , I would really 
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1 caution you to be very certain when you say that 

2 you -- that this email exists and tha t you have 

3 it. 

4 

If you a re, s o be it. 

But I will tell the committee , we ' ve 

5 released everything tha t we a re awa re o f i n Mr . 
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6 Kaveladze ' s cus t ody or control t hat is r espons ive 

7 to the request , but if there is ano ther email that 

8 Mr . Kaveladze has , t hen , o b v iously, we will 

9 provide it. 

10 MR . PRIVOR : Okay, very good . We understand 

11 the caveat. Thank you . 

1 2 BY MR . PRI VOR : 

13 Q. Wi th regard t o the telepho n e cal l between 

1 4 Mr . Agalarov and t he person tha t you have ass umed 

1 5 was Mr . Peskov , why d i d you think tha t it was Mr . 

16 Peskov? 

1 7 A. Beca use all requests from Rob Goldstone 

1 8 were t o talk t o Mr. Peskov about, so 

19 Q. So goi ng back t o the ema i l , d o you recall 

20 whe t her the email from Mr . Golds tone t o Emin 

2 1 specified tha t he wan t ed t o speak to or convey a 

22 message to Mr . Peskov? 

23 

24 

A. I believe so , yes . 

Q. And likewis e , wi t h regard t o the in-

25 perso n meet i ng with Mr . Golds t o n e , did he specify 
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1 wanting to c o nvey the message to Mr . Peskov? 

2 A. I think Golds tone , during the meeting , I 

3 remember him s aying tha t he wanted t o meet -- even 

4 meet with Mr . Peskov and discuss that potential 

5 meeting . 

6 Q. Do you know whether Mr . Go ldstone had 

7 ever met Mr . Peskov before then? 

8 A. I do not know that. 

9 Q. Do you know whether he had ever 

10 communicated with Mr . Peskov before then? For 

11 example , via email or telephone? 

12 A. No, I do no t know that. 

13 Q. Do you know if he had any relationship at 

14 al l with Mr . Peskov b e for e then? 

15 A. I have no -- I do not know tha t. 

16 Q. How about with regard to Aras Agalarov? 

17 Do you know wha t, if any, relationship he had with 

1 8 Mr. Peskov before the reques t was made? 

19 A. At that time , I know they knew each 

20 othe r, but I don 't -- I can 't say what kind of 

21 rel a tionship they had . 

2 2 Q. Do you know how they knew each other? 

23 A. No, I do not know . 

24 Q. With respect to the t e l ephone call , was 

25 that a call received by Mr . Agalarov, o r did Mr . 
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1 Agalarov place the call to Mr . Peskov? 

2 A. I believe it was received by Mr . 

3 Aga l a r ov . 

4 Q. Do you know what prompted Mr . Peskov ' s 

5 call t o Aras? I n o t her words , was t here some 

6 other call that you are aware of that was outgoing 

7 to Mr . Peskov first? 

8 A. There probably was a call , but , no , I am 

9 unaware o f that . 

10 Q. Do you know if there was any email 

11 communication wi th Mr . Peskov that asked f or a 

12 call or wou ld have prompted a return call? 

13 A . No . 

1 4 Q. Do you know whe ther there was any in-

1 5 person meet i ng that wou l d have asked f o r or 

16 prompted a return call from Mr . Peskov? 

1 7 

1 8 

A. No. 

Q. Before that call t ook place , had you ever 

19 had a conversat i o n with Mr . Agalarov about 

20 a rranging a meeting between Mr . Trump and Mr . 

21 Put i n? 

22 A . No . 

23 Q. And a ft er that call took place , did you 

24 have any further conversation with Mr . Agalarov 

25 abo ut that t opic? 
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1 A. No , I d o n 't bel ieve s o . Li ke I said , i t 

2 was not my t opi c , you know, I was 

3 Q. Wi t h regard t o the origina l reques t f rom 

4 Mr . Go l dstone , do you reca l l whether he specified 

5 any part icular reason tha t Mr . Tr ump wanted a 

6 mee t ing with Mr . Pu t in? 

7 

8 

9 

A. I d o n 't bel ieve he speci f ied any reas o n . 

Q. Did you ever ask i f t here was a reason? 

A. No , i t was not my t opic . 

10 Q. Were you ever present when the topic of a 

11 mee t ing between Trump and Pu t i n was d i scussed? 

1 2 Even i f you didn 't participat e in t he 

1 3 conversat i o n , did you observe any conversat i o ns , 

1 4 other than --

15 A. No t h i ng -- nothing outside o f t hat 

16 organizational meetings , Emin Agalarov -- and in 

1 7 conversat i on at Mr . Agalarov ' s o ff ice I tol d you 

1 8 about. 

1 9 Q. Wi t h respect to t he t e l ephone 

20 conversation , whi ch we unders t and you o nly heard 

21 one s i de of i t, were you ab l e to i n f er f rom wha t 

22 you could hear what President Putin ' s reaction was 

23 to t he reques t f or a meet i ng? 

24 A . No . 

25 Q. Were you able t o tel l at a l l if he wan t ed 



1 to have a mee ting o r no t , o r whethe r h e was 

2 r e j e c t ing the r equest for a mee t ing? 

3 A. No idea , no . 

4 Q. Do you know how o ften Mr . Agalarov 

5 communica t es , i f at a ll , wi t h Do nald Trump? 

6 

7 

8 

A. Are you t alking about current status or 

Q. I ' m sorry . I should have given you a 

9 t i me period . 

1 0 Putting yo urself back in time , at the 

11 t i me o f tha t t elephone c a ll , do you know whether 

1 2 Mr. Agalarov and Mr . Trump had communicated 

13 d i rectly b e f o re the n? 
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1 4 A. Before tha t was t he meeting i n Vegas when 

1 5 we signed the document s for Mi s s Un i v erse , s o I a m 

16 sure they c ommuni ca ted . Agalarov -- Agalarovs 

1 7 were present, and Mr . Trump wa s there a s well . 

1 8 Q. Do you know how -- after tha t meeting i n 

19 Ve gas to sign the paperwo rk f or the Mi ss Uni verse 

20 pageant , and u n t il t he t elephone call b e t ween Mr . 

21 Aga l a r ov and Mr . Peskov , or who you a s s ume was Mr . 

22 Peskov , d o yo u know how o ft en Mr . Agalarov 

23 communica t ed wi t h Mr . Trump in t hat t i me period? 

24 A. I have no knowl edge o f this. 

25 Q. Were you ever present f o r a c ommuni cat i o n 
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1 between Mr . Aga l arov and Mr . Trump? 

2 A. Never. 

3 Q. Were you ever present f o r any 

4 communications between Mr . Agalarov and a 

5 representat i ve o f Mr . Trump? 

6 from t he Trump Organization? 

For example , someone 

7 A . No . 

8 MR . BALBER : Again , just for clarity, 

9 obvi o us l y , Mr . Kave l adze ha s a lready t est ifi ed 

10 previous ly about the events of the Mis s Universe 

11 pageant in Moscow, t he event s o f t he Miss USA 

1 2 pageant in Moscow . So I assume , Mr . Privor , you 

1 3 are talking abo ut communica t ions i n the interim? 

1 4 I s t hat f a ir? 

1 5 

1 6 

MR . PRI VOR : Yes, s ir. Yes . Thank you . 

MR . KAVE LADZE : No . The answer is no . 

1 7 BY MR . PRI VOR: 

1 8 Q. So with r espect t o , again , Mr . Golds tone 

1 9 maki ng t h i s request o n behalf o f or conveyi ng a 

20 r eques t to Mr . Trump , you communi ca t ed t hat one , 

21 o r it was eventuall y commun i cated by Mr . Agalarov 

22 to Mr . Peskov , or whom you believe to b e Peskov . 

23 Were t here other requests t ha t you c an reca ll in 

24 which Mr . Golds tone had c onveyed a r equest o r any 

25 in f orma t ion to Mr . Peskov o n behalf --



1 A. No , sir . No --

2 Q. -- on beha lf of Mr . Trump? 

3 A. No , t ha t was the o nly occasion . 

4 Q. So that ' s the only o ne where you can 

5 recall t hat a request wa s made f rom Go lds t one to 

6 Peskov? 

7 A. Correct . 
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8 Q. And I apologize , b ecause I think yo u may 

9 have answered this . I just don ' t reca l l yo ur 

1 0 response . Do you know Mr . Peskov at all? 

11 

1 2 

A. I do not know Mr . Peskov . 

Q. And you ' ve ne v er met him or communica t ed 

1 3 wi th him direct l y? 

1 4 

1 5 

A. No . 

Q. Did yo u e v er d i scus s wi t h Mr . Agalarov 

1 6 what his relationship is with Mr . Peskov? 

1 7 

1 8 

A. No , I did not. 

Q. Do you know o f any ins t ances in wh ich Mr . 

1 9 Aga l arov and Mr . Peskov have dis cussed Mr . Trump , 

20 o t her than t he one t elephone call tha t you have 

21 descr i bed? And a g a i n --

22 A. No , I do not . 

23 Q. Again , I recognize you weren ' t cert a i n i t 

24 was Mr . Peskov . But sett i ng t ha t aside , do you 

25 recal l any other i nstances i n which Aga l arov and 



1 Peskov had discussed Trump? 

2 A. No, sir . 

3 Q. Do you know what Mr . Aga l arov 's 

4 relationship is with President Putin? 

5 A. I don't know if t here is any 

6 relationship, but I know t hat Mr. Agalarov was a 

7 contracto r on numerous g overnment pro jects, so 

8 that's all. 
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9 Q. Do you know if Mr . Aga l arov commun i cates 

10 directly with Mr . Putin? Or does it always go 

11 through Mr . Peskov? 

12 A. I' m no t sure as to wha t Mr . Peskov 

13 anybody else -- I don't know about the --

1 4 MR . BALBER: And maybe a foundational 

15 quest i on would be appropr i a t e , wh i ch i s whether 

16 Mr . Kaveladze is aware of any communications with 

1 7 Mr . Putin directly or indirectly, per i od . 

1 8 MR. PRIVOR: Fair enough. We will pose that 

19 as a question. Thank you , Scott. 

20 MR . KAVELADZE : Between Mr . Putin and Mr . 

21 Aga l arov? 

2 2 

23 

MR . PRIVOR : Yes , sir . 

MR . KAVELADZE : I know t here was some 

24 official meetings , like dedicated to either World 

25 Cup start i ng c o nstruction o r Russian Island 



1 construct i o n pro jec t, where Mr . Aga l arov was 

2 inv ite d to at t end , along with many other people. 

3 But I a m no t awa re of a ny f ace-to -face meetings . 

4 BY MR . PRIVOR : 

5 Q. Whether f a ce-to-fa ce or not, a re you 

6 aware of any communications directly b e t we en Mr . 

7 Aga l arov and President Putin i n which they 

8 discussed Donald Trump? 

9 

1 0 

11 

A. I'm unawa re of this. 

Q. I'm sorry, you are unaware? 

A. I am unawa re o f t h is. 

12 Q. And same ques tion , slightl y di ffere nt, 

1 3 are you aware o f any c ommuni catio ns between Mr . 

1 4 Agalarov and President Putin i n whi ch they 
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15 di scus s ed the presidenti a l election in the United 

16 States ? 

1 7 A. No, I' m unaware o f this. 

1 8 Q. With respe ct t o t he call t ha t you had 

1 9 heard o n e half o f it, o r one side o f it, did yo u 

20 discuss tha t, wha t you had heard , with anyone 

21 e l s e, o ther tha n yo ur counsel? 

22 

23 

A. I have not dis cussed that with anybody . 

MR . BALBER: Again , j ust t o cavea t it, I 

24 assume you are excludi ng o the r r epresentatives o f 

25 the U. S . Government , the other c o ngress i o nal 
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1 commi t tees or Special Counsel ' s Of fi ce , e t cet era . 

2 MR . PRI VOR : Yeah, I t hink t hat is f a ir, 

3 Scott. 

4 BY MR . PRIVOR : 

5 Q. I am interested, j u s t f or clarificat i on , 

6 Mr . Kaveladze , did you contemporaneously, sometime 

7 aro und the time o f that cal l, did you d i scuss that 

8 call with anyone e lse? 

A. No , I did not. 9 

10 Q. And do you know whether Mr . Agalarov 

11 discussed tha t call with anyone else? 

1 2 A. I have no knowledge of this. 

13 Q. Do you know if there was anyone else , 

1 4 othe r than t he reques t conveyed by Mr . Golds tone , 

1 5 do you know if anyone e l se had tri ed t o a rrange a 

16 meeting between Mr . Trump and any Russian 

1 7 Government o ff icials i n connect i on wi t h the Mi ss 

1 8 Universe pageant ? 

A. I have no knowl edge o f this . 19 

20 Q. You stated , in r espons e t o Mr . Davis ' 

21 quest i on , tha t you did no t know whe t her a meeting 

2 2 occurred between Mr . Putin and Mr . Trump . 

23 r i ght? 

24 A. That is correct. 

Is that 

25 Q. Did yo u attend the Mi ss Uni verse pageant? 



1 

2 

A. Yes , I did . 

Q. And while you we re a t the p ageant , you 
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3 never obs erved the two of them t ogether? I s tha t 

4 right? 

5 A. That is a correct statement. 

6 Q. Do you know whether there was any meeting 

7 between Mr . Trump and ano ther representative of 

8 the Russian Government in connection with the Miss 

9 Unive r s e pageant? 

1 0 A. I have no knowledge o f meetings like 

11 tha t. 

12 Q. Are you aware of any other instances in 

13 which Mr . Agalarov s o ught to arrange any meetings 

14 b e t ween Mr . Trump or his associates and Russian 

15 Government officials , apa rt fr om tha t telepho ne 

16 call? 

17 

1 8 

A. No , sir . 

Q. Are you aware of any other instances in 

19 which Mr . Peskov might have been invo lved in 

20 trying to a rrange meetings between Mr . Trump or 

21 h i s a s soc i a tes and Russ i a n Government o ff i c i a l s ? 

2 2 A. No , sir . 

23 Q. Have you ever had any convers a tion wi th 

24 Mr. Trump or his r epresentatives about setting up 

25 a mee ting with Russ ian officials? 



1 

2 

A. No , sir . 

Q. Are you aware of any othe r instances in 
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3 which anyone from the Trump Organization s o ught to 

4 arrange a meeting between Mr . Trump and Russian 

5 Government officials , whether it was through Mr . 

6 Agalarov , Mr. Peskov , or anyone else? 

7 

8 

A. No . 

Q. Do you know of any othe r instances in 

9 which anyone from the Trump Organization has 

1 0 reached out to Mr . Peskov to communicate with him 

11 for any reason? 

12 A. No . 

13 Q. I believe yo u t estifi ed last time yo u 

14 were before the committee tha t you do not know 

15 Michael Cohen . Do I have tha t correct? 

16 

17 

A. That is correct . 

Q. Michael Cohen is or was a l awyer for the 

1 8 Trump Organization. Does that help you at all? 

19 Is that somebody yo u have ever c ommunicated with? 

20 A. No, sir. I have never communicated with 

21 Michael Cohen . 

Q. Okay . 2 2 

23 MS. SAWYER: Mr . Kaveladze , just a couple of 

24 quick follow- up questions . 

25 BY MS . SAWYER : 



1 Q. Yo u had indi ca t e d that the request f r om 

2 Mr . Golds tone came in person , you thought a round 

3 Sept ember 2013, a nd tha t Mr . Go ldstone had , you 
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4 said , expressed an interest in Mr . Goldstone even 

5 wa nting to meet with Mr . Peskov to discuss t he 

6 potential meeti ng . 

7 Do you know if any such meet i ng ever too k 

8 place b e t ween Mr . Golds tone and Mr . Peskov? 

9 

1 0 that . 

11 

A. I have no knowl edge of a meeting like 

Q. Do you know if there wa s any meeti ng 

12 between Mr . Golds tone and any other repres entative 

1 3 o f the Russ i an Government? 

1 4 A. I have no knowledge of the meeti ngs like 

15 tha t. 

16 Q. And was this the -- it sounds like there 

1 7 were more than one meeting about t he Miss Universe 

1 8 pageant . Did Mr. Golds tone a ttend more than once , 

19 more than this one time? 

20 A. I did no t at t end a ll organi za tiona l 

21 meetings dedica t ed t o Mi s s Univ erse p age a nt, but I 

2 2 believe I've attended two o r three. But that was 

23 the only one where Mr . Goldstone wa s present. The 

24 

25 Q. And at the o ther -- g o ahead . 
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1 A . The other meetings were, you know, we 

2 were discussing some organizational aspects of the 

3 pageant between o urselv e s . 

4 Q. Okay . And at the other two or three 

5 meetings that you a ttended, was there any 

6 representative of the Trump Organization present 

7 at those other meetings? 

8 A. No, ma ' am . 

9 MR . PRI VOR : We a re going to go o ff the 

10 record at 2 o ' clock . 

11 [Break .] 

12 MR. PRIVOR: We are going to go back on the 

13 record . It is 2 : 01 p . m. 

1 4 We are going to continue now with the second 

1 5 topic, your trave l t o Rus si a i n June and July o f 

16 2016. We have some additional follow- up questions 

1 7 on that topic as we ll. 

1 8 BY MR . PRI VOR : 

19 Q. So with regard to the trip, I understand 

20 from your prior t es timony tha t you left New York 

2 1 City on June 1 0th and went t o Frankfurt , a rriv ing 

22 in Moscow the next day, on June 11. Was this 

23 particular trip preplanned , tha t you we re going to 

24 be l eavi ng the United States on June 10th? 

25 A. Well, it was planned that I should be in 
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1 Moscow at tha t t ime . 

2 Q. When were t he arrangement s made t o make 

3 this trip? In other words , putting it i n time 

4 with the June 9th meeting, had it been decided 

5 ahead o f time tha t you were going to be traveling 

6 t o Moscow or Russia a fter t he June 9th meeting? 

7 Or was that decisio n made after the June 9th 

8 meeti ng? 

9 A. I was suppos ed to be in Moscow a t that 

10 time , and the reason for that being not really a 

11 business reason but more a personal reason . My 

12 family member had an tc:>vent , and he was in Moscow 

1 3 a t that time , and I had to b e a t family e\'ent 

1 4 Q. When you were before the committee a 

15 couple months ago a nd tes tified previously, we had 

16 asked you about a telephone conversation with Aras 

17 Aga l a rov, and we had shown you a telephone bil l 

1 8 t ha t showed t he time o f t he call was 5:14 p . m. on 

1 9 June 9th a ft er the meet i ng . I n between tha t 

20 telephone call and your a rrival i n Moscow, did you 

21 hav e any other conversations tha t you can reca ll 

22 with Mr . Agalarov? 

23 A. I have no recollection o f t hat , 

24 conversations. 

25 Q. How about once you arri ved in Moscow? 



1 You , obviously, from yo ur testimo ny, it sounds 

2 like you met with Mr. Agalarov. Did you also 

3 speak with h im on t he telephone when you a rrived 

4 in Moscow? 
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5 A. Did I speak with him on the telephone? I 

6 might have. I mean , I don't thi nk so . I mean , I 

7 usual ly discuss , yo u know, iss ues with him f ace-

8 to-face . We don 't do many telephone 

9 conversations . I mean , he ca lls me , but I don't 

10 usually call h im. 

11 Q. When you were speaking with our 

12 c o ll eague , Mr . Dav is, a little bit ago , you said 

13 that there was one additional conversat i o n with 

14 Aras Agalarov in which you had reit e rated tha t you 

15 felt it wou l d be better if the meeting between Ms . 

16 Veselnitskaya would b e with lawyers rather than 

17 with the personnel who me t her on June 9th. 

1 8 A. Yes. 

19 Q. Other than that c o nvers a tion with Aras, 

20 do you reca ll any othe r conversations with Mr . 

21 Aga l a r ov in which you discussed t he June 9th 

2 2 meeting? 

23 A. No. 

24 Q. And I'm sorry, I should ' ve put it i n 

25 cont ext . 



1 

2 

MR . BALBER: 

MR . PRIVOR: 

3 you were i n Rus si a . 

In that period o f time . 

In tha t period of time, while 

4 MR . KAVELADZE : No , sir . We did not 

5 discuss. 

6 BY MR . PRI VOR : 

50 

7 Q. So it was j ust the o n e conversatio n with 

8 Mr . Agalarov that you can r ecall? 

A. Yes, tha t i s correct . 9 

1 0 Q. Was that particular conversation in 

11 person? 

12 A. The -- yeah , in person . Yeah, it was 

13 part of a group o f people . But , yo u know, we had 

1 4 a personal conversation , I guess . But , yeah . 

1 5 Q. Do you reca ll when tha t meet i ng t ook 

16 place? 

1 7 A. A few d ays a ft er my arrival . I don't 

1 8 recal 1 exact date . 

19 Q. Was the meeting at Mr . Agalarov ' s office? 

20 A. Yes, sir . 

21 Q. Was anyo ne e l s e present f o r tha t meeting? 

2 2 A. Not for that topic . I mean, I had met 

23 we had like a private meeting , but you know how 

24 the re is like -- there is like a big room, and 

25 there is like people getting in for different 



1 issue s , and I had l i ke -- I had 2 mi nutes o f his 

2 priva cy a nd had this quick conve rs a tion . 
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3 Q. And wi t h res pect to t h a t conversatio n , a s 

4 it pertained to the June 9th meeting , was anyo ne 

5 else p a rticipating by telephone? Or wa s i t j u s t 

6 you and Mr . Agalarov? 

7 A. Just me and Mr . Agalarov . 

8 Q. Do you r e call anything els e from tha t 

9 conversation, o t her tha n h aving reitera t ed yo ur 

10 belief that it would ' ve been better t o have Ms . 

11 Veselni t ska y a mee t with lawyers? 

1 2 A. No, I do not . 

1 3 Q. Se tting aside yo ur conve rsat i o n with Aras 

1 4 Aga l a rov, did you speak with anyone else about t he 

1 5 June 9th meet i ng while you were in Rus s i a ? 

16 A. No , I don ' t believe so . 

1 7 Q. So , f or i nstance , did you h a ve a ny 

1 8 conversati ons wi t h Emin Agalarov about t he June 

1 9 9th mee ting? 

20 A. No, defini t ely not . 

21 Q. Do you recall whether Mr . Agalarov h a d 

2 2 any reaction to your comment abo ut Ms . 

23 Veselni t ska y a should ' ve met with l awyers? 

24 

25 

A. I t hink he agreed wi t h my s t a tement. 

Q. Do you recal l whethe r h e had any o ther 
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1 verbal r e spons e to yo u? Did h e have any input at 

2 a ll? 

3 A. No , sir. 

4 Q. Other than that brief c o nversati o n , do 

5 you recall any other commun i cat i on with Ara s 

6 Agalarov? For instance, over email , in which you 

7 discussed the June 9th me eting? 

8 A. No, sir . 

9 Q. And d o you reca ll commun i c a tions with 

1 0 anyo ne else other than Mr . Agalarov about the June 

11 9th meeting while you were i n Russia? For 

12 instance, an email with any other person? 

13 A. I d o n't b e lieve s o , no . 

1 4 Q. Did you eve r discuss Donald Trump or the 

1 5 e l ect i on with a nyone while yo u were in Rus s i a 

16 during that June-July time frame? 

1 7 A. Did I -- could you please repeat your 

18 question? 

19 Q. Sure . And let me split it into two. 

20 Did you eve r discuss with anybody Dona ld 

21 Trump whi l e you were i n Rus si a i n June a nd July of 

2 2 2 016? 

23 A. I could ' ve discussed -- i t ' s a n electora l 

24 campaign , so I could ' ve had discussions, some 

2 5 g eneral discussio ns, but no spe cific discussions , 
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1 no . 

2 Q . Do you --

3 A. Tha t topic was widely discussed i n 

4 Moscow, put it this way . 

5 Q. But do you recall any specifi c 

6 discussions about Donald Trump? 

7 A . No . 

8 Q. Same question except the election . Do 

9 you reca ll any specific d i scus s i ons about the U.S. 

10 election while you were in Russia in June and July 

11 o f 201 6? 

1 2 A. I mean , maybe Mr . Agalarov wou ld ask me 

13 quest i o ns, but I d o n't recall the specifics , yo u 

1 4 know, "Wha t a re the candidates ' chances? What are 

1 5 Dona ld's chances? " or something like tha t, "What's 

16 my opinion?" Stuff like that . 

1 7 MR . BALBER : Do you have a memo ry -- do you 

1 8 have a memory of those conversations with him when 

19 you were in Moscow? 

20 MR . KAVELADZE : No. I mean , no . No, I 

2 1 don 't have a memory o f specific conversat i ons . 

2 2 No . 

23 

24 

MR . O ' DONNELL : 

MR. KAVELADZE : 

25 BY MR . PRI VOR : 

Then don 't speculate . 

Okay. 
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1 Q. Last time we spo ke , when you testified a 

2 couple months ago , we had asked you about -- we 

3 showed you your phone records , and we asked you 

4 about some phone numbers from your phone bill . 

5 A. Yes, s i r . 

6 Q. And at the time, you didn't recall who 

7 tho se numbers belonged t o . Now that yo u recall 

8 tha t you we re in Russia during t hat time period , 

9 does t hat a t a ll he l p refresh your recollection 

10 about who you would ' ve spoken to on the telephone? 

11 And I am happy to give you the telephone n umbers 

1 2 again , if that is helpful . 

13 

1 4 

A. Yeah , g o ahead . 

Q. The first one is 

1 5 des i gna t ed as a Russian mobile number . 

16 recognize the number at all? 

1 7 A. I don 't. 

1 8 Q. 

19 A. I d o n't think I d o . 

20 MR . PRIVOR : And just for r efe r ence , for 

21 your counsel, in case he cares t o look , this was 

2 2 Exhibit 16 , and this shows up on page 166 of the 

23 transcr i p t, i f you need to reference i t later. 

24 BY MR . PRI VOR : 

25 Q. So you don ' t remember that pho n e number? 
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1 Is that right? 

2 A. I don 't. 

3 Q. Okay . The second phone number was 

4 Do you recognize that phone number? 

5 A. -- can you repea t t he number , please? 

6 Q. Of course. 

7 A. No , I d o n't remember that . No . I don ' t 

8 r ecognize tha t number . 

9 Q. Okay . Back when you had -- when you 

10 testified in November , I had asked about those 

11 same phone numbers and asked whether you would be 

1 2 able t o identify t hem in your phone book or 

13 e l ectronic directory . Yo u and yo ur counsel had 

1 4 agr eed t hat you would check on t hose numbers . 

15 I s tha t someth i ng you would be able to 

16 check f or us now or in the near future and get 

17 back t o us, if you --

1 8 A. I -- I definitely can check my phone 

19 boo k . Yes , sir . 

20 Q. Okay . We would renew t hat r equest, t hen , 

21 with your counsel , to s ee if you can i dentify 

2 2 those two phone numbers . 

23 We a lso asked , when we spoke to you i n 

24 November, we asked why t here was a gap in your 

25 telepho ne b i ll from, r o ughly, June 10th to June 
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1 20th . And by gap , I mean there were no telepho n e 

2 calls on your r ecord, except for a few roaming 

3 telephone cal l s on June 15th and June 1 6th . And 

4 you had testified that you didn ' t know why there 

5 was a gap , but t he roaming, obvi o usly, sugges t ed 

6 you were in Russia. 

7 A. Yes . 

8 Q. Now t hat we have confirmed tha t you we re, 

9 in f act, i n Rus si a during tha t time per i od , do you 

10 recall who you spoke to f or those roaming 

11 telephone calls on June 15th and June 1 6th? 

1 2 A. No, sir . Wha t I, you know, might sugges t 

1 3 is that it was my 

1 4 MR . BALBER : Ei t her you know who you spoke 

1 5 to or you don 't know who you spoke t o . 

16 MR . KAVELADZE : No , I do not . 

1 7 BY MR . PRI VOR : 

1 8 Q. Okay . The re was one t elephone number on 

1 9 there that i t actua l ly showed the telepho n e 

20 number , as opposed t o just "unavailable ." That 

21 phone number , I wou l d like t o s ee if you remember. 

22 It was somebody in New York . Do es that 

23 r i ng a bell with you? 

24 A . 

25 Q. New Yo rk . 
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A. No . What ' s --1 

2 Q. I'll give you the t elephone number . 

3 us know if you recogn i ze i t . 

Le t 

Do 

4 you recognize that phone number? 

5 A. I do not . 

6 Q. There were only, as I noted , during that 

7 time period between June 10th and June 20th, I 

8 believe it is five phone calls showing on June 

9 15th and June 1 6th . Do you recal l whether you 

10 used your phone more often than that whi l e you 

11 were traveling i n Russia? 

12 A. No, I don 't recall that. 

13 Q. Do you use any o ther telepho ne while you 

1 4 are travel ing in Russia , other than tha t cell 

15 phone? 

16 A. Sometimes I would use local phone , yes . 

17 Q. Like a loca l -- a second cell phone or do 

1 8 you mean a landline in an office? 

1 9 A. A l andline in an o ffi ce or sometimes 

20 local cell phone , yes . They provide me --

21 somet i mes they provi de me with a l oca l phone . 

22 Q . And that " they provide ," do you mean the 

23 Agalarovs or the Crocus Group provides you another 

24 mobile phone? 

25 A. That is c o rrect . 
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1 Q. Do you use that seco nd mobile phone f o r 

2 any personal business? 

3 A. No t rea lly. 

4 Q. Do you recall whether you had used that 

5 other mobil e phone to discuss the June 9th meet i ng 

6 with anybody while you were in Russia? 

7 

8 

A. No , I d o n't recall it . 

Q. Do you r ecall whe ther you us ed tha t other 

9 Russ i an mobile phone t o speak to anybody about 

10 Do nald Trump or the presidential election? 

11 

1 2 

A. No, sir . I don 't reca ll that. 

Q. Do you know whether ei t her Aras or Emin 

13 Agalarov discussed the June 9th meeting with 

1 4 anyone else , other than you ' ve discussed one 

15 conversat i on you had with Aras? 

16 A. No . No , I -- I know that they discussed 

17 Aras discussed i t also wi th Ms . Vese lnitskaya 

1 8 after , but no t hing more than t hat . 

19 Q. Were you present for his conversatio n 

20 with Ms . Veselnitskaya? 

21 A. As you might remember, you know, I was 

2 2 talking to him and she asked for a few minutes , to 

23 hand t he phone t o her f or a f e w mi nutes . And she 

24 thanked him -- t hanked Mr . Agalarov for the 

25 meeting , and they had a quick conversatio n. 



1 Q. Is there anything else you can recall 

2 from that conversation? 

3 A. No , sir. 

4 Q. Any other conversations that you are 

5 awa re of between either of the Agalarovs and Ms . 

6 Veselnitskaya while you were in Russia? 
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7 

8 

A. No , I d o n't recall tho se conversatio ns. 

Q. Mr . Davis had asked you already about Mr . 

9 Akhmetshin , and you said you didn 't have any 

10 contact with him and you didn ' t have any contact 

11 with Ms . Vese lnitskaya while you we re in Russi a . 

12 A. Correct. 

13 Q. Did yo u have any communications with any 

14 of the participants a t the June 9th meeting while 

15 you were in Rus si a? 

A. No , sir . 16 

17 Q. How about Mr . Goldstone? Did you 

1 8 c ommunicate with him at all? 

19 A. I d o n't recall that time . No, I don ' t 

20 r emember. 

21 Q. Did you communicate a t a ll with Mr . Roman 

2 2 Beniaminov while you were in Russia? 

23 

24 

25 

A. No. I 

Q. Did you communicate -- I'm sorry? 

A. I t o ld you abo ut the conversatio n prio r 
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1 to the meeting with Roman Beniaminov , but I didn 't 

2 have any . 

3 Q. Right , I'm a sking, tho ugh, whi l e you were 

4 in Russia . 

5 A. No, sir . 

6 Q. While you were in Russia , did you 

7 communicate wi th anyo ne from the Trump 

8 Organization? 

9 A. No . 

10 Q. Did you communicate with anyone from the 

11 Trump campa i gn whil e you we re in Russ i a? 

12 A. No, sir. 

13 Q. Did yo u c ommuni cate with any Russian 

1 4 offici a ls while you were in Russia? 

A. No , sir. 15 

16 Q. One sort of general question , you ' ve 

17 described your t r i p as be i ng f rom June 1 0t h until 

1 8 approxima t ely July 14th . I' m just curious why 

19 " approximately" ? Do yo u no t know the date that 

2 0 you l e ft Russia? 

21 A. I t h i nk no t approxima tely. I t h i nk it is 

2 2 precise . I mean , yeah , I think it was July 14th . 

23 MS . SAWYER : Mr . Kaveladze , jus t a couple 

24 quick follow-ups. 

25 BY MS . SAWYER : 
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1 Q. My colleague had asked you abo ut the 

2 a rrangements to travel. Do you r ecall, now tha t 

3 you have gone back t o look a t your travel records , 

4 when your trip to New York was scheduled? Was it 

5 scheduled before your trip to Moscow or a fter? To 

6 New York to attend the June 9th meeting . 

7 

8 

A. It was , I believe --

MR. BALBER: I'm sorry, can I ask it 

9 different l y? I want t o make sure I understand the 

10 question . 

11 

12 

MS. SAWYER: 

MR. BALBER: 

Sure . 

Is the question -- is the 

13 quest i o n, had he already planned his trip to 

14 Russia before he had planned his trip to New York 

15 o r was it the oppos ite? I s tha t the question? 

16 MR . KAVELADZE : I planned the trip , 

17 definitely, because of my , but I'm 

1 8 no t sure about exactly when I purchased ticke ts 

19 and stuff like that. But I definitely planned t o 

20 b e in Moscow. 

21 MS. SAWYER: And --

2 2 MR . BALBER: Is it --

23 MS. SAWYER: Go ahead, Scott. 

24 MR. BALBER: I'm sorry. I was just going to 

25 ask , is it fair to say that you had intended t o be 
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1 in Moscow in that peri od of time l o ng before yo u 

2 knew you had to go to New York for the meeting at 

3 Trump Tower? 

4 MR . KAVELADZE : Definitely . 

5 MR . BALBER : I s tha t right? 

6 MR. KAVELADZE : Definitely. 

7 BY MS . SAWYER : 

8 Q. And if I may ask , when is f3mily 

PVPnt ? What day? 

10 A. Family event 

11 the part y 

is June 13 , but we had 

on June 1 2th , because I bel i eve 

12 June 13 was Monday, and we wanted to have a part y 

13 l i ke on that weekend . And s o -- and s o we decided 

1 4 to do a part y on June 12th. The reason I am 

15 sayi ng t hat is because I saw t hat Evite card . 

16 Q. Okay . And you mentioned that you were , 

17 during t he time tha t you we re in Russ i a in June 

1 8 and July, you spent 8 days in Georgia , and you 

19 characterized it as a f ami ly trip. When i n that 

20 mont h did those 8 days f al l? 

21 A. I don 't remember. I'm sorry. 

22 Q. Do you think it was at the beginning of 

23 the trip or more t oward the end? 

24 A. I don 't know . Again , I can check my 

25 travel reco rds and see and can get back to yo u . 
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1 Q. Yeah , and if you do yo u check yo ur 

2 records, just if you could get back to us with the 

3 dates tha t the trip to New Yo rk was booked and the 

4 date that you b ooked your trip to Moscow, I would 

5 appreciate that. 

6 A. Sure . 

7 Q. And then just one q uick q ues tion, yo u 

8 spoke with my colleague about the discussion that 

9 you had with Mr . Agalarov in person whi l e you were 

10 in Moscow about the June 9 meeting . And what you 

11 recalled from it was that you reiterated kind of 

12 that you thought that Ms. Veselnitskaya should 

13 have met with lawyers rather than the folks from 

14 the campaign that she did meet with. Did anything 

15 

16 

17 

1 8 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

come up, given tha t you knew before you went i nto 

that meeting that there was supposed to be dirt 

about Hillary Clinton? Did you have any mention 

with Mr . Agalarov about that aspect of what the 

meeting was suppo sed t o be about? 

A. Can you repeat tha t question , because I -

Q. Sure . When you spoke with Mr . Agalarov -

A. I discussed no dirt with Mr. Agalarov. 

Q. Did anything come up abo ut -- yo u had --



1 you referenced with my c o lleague that you had 

2 spoken with Mr . Beniaminov prior to the meeting , 

3 and my recollection of tha t from your l as t 
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4 testimony -- I don ' t want to go back to that , but 

5 I jus t want to reference i t -- was t hat he had 

6 alerted you to the fact that the Russian lawyer 

7 who was meeting would have info rmati o n on Hillary 

8 Clinton . 

9 Given tha t tha t was what the expectation 

10 was , did you ever speak with Mr . Agalarov when you 

11 talked with h i m about the f act that tha t was 

1 2 supposed to be part of the meeting? 

13 A. Well , if you remember my testimo ny, the 

1 4 only person who r e lated tha t information to me was 

1 5 Roman Ben i aminov . Mr . Agalarov never s uggested 

16 anything related to dirt on Ms . Clinton . He , from 

1 7 day one , he was suggest i ng i t was about the 

1 8 Magnitsky Act , so -- and it was about the 

19 Magnitsky Act . So , no . I mean , why wo uld I 

20 discuss it with him? 

21 Q. Did anything come up about the reaction 

2 2 of the Trump campaign to the meeting when you 

23 spoke with him whil e you we re in Moscow r i ght 

24 after the meeting? 

25 A. No . No . Yeah , I -- I basically had 



1 tho se conversatio ns right after the meeting , and 

2 so I rel ayed the reaction of the Trump campaign . 

3 So it' s -- you know, the suggestion tha t we 

4 should ' ve met with attorneys is partially like 

5 related to the reaction o f the Trump campaign , 
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6 that we should have met his attorneys and no t with 

7 his people . 

8 

9 

10 

Q. Okay . Thank you . 

A. Thank you . 

MR . PRIVOR : Okay, just a few more 

11 quest i ons . I wan t to ask you about a f e w other 

12 events that occurred while you were in Russia . 

13 BY MR . PRI VOR : 

1 4 Q. The r e was an inte rna tional economic forum 

15 in St . Petersburg on or about June 17th . 

16 attend that conference? 

17 A . No, sir . 

Did you 

1 8 Q. Did you discuss that conference with 

19 anyone? 

20 A . No . 

21 Q. I think Mr . Davis had asked you about the 

2 2 leaks or announcement of release o f emails that 

23 occurred starting a round June 14th. DCLeaks had 

24 made a r e l ease , and then Guccifer on June 15th 

25 started a blo g saying it was responsible f o r the 



1 DNC hack. 

2 Is tha t something you reca ll while you 

3 were i n Rus si a ? Did yo u hear a nything about it 

4 while you were in Russia? 

5 A. I don't reme mber hearing about it in 

6 Russia. 

7 Q. On June 17th, Mr. Trump had sent Emin a 

8 tha nk-you note for a birthday gift. We re you 

9 awa re o f tha t tha nk-you note? 

66 

1 0 A. I -- I think eventually somebody told me 

11 about tha t, but not a t t hat time, no. 

12 Q. You never discussed it with anyone while 

13 you were i n Russia? 

14 A. No. 

15 Q. Are yo u f amili a r with the Rus s i a n 

16 Ministry o f Foreign Affairs? 

17 A. Am I f amili a r with the ministry? I know 

1 8 it exists, but no t hing other t han that. 

19 Q. Have you ever met with anybody from the 

20 Russian Minis try of Foreign Affairs while you were 

21 in Rus s i a ? 

22 A. No , sir . 

23 Q. Did you ever discuss the Russian Ministry 

24 of Foreign Affairs while you were in Russia during 

25 that time period? 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 ever 

1 2 

A. No , sir . 

Q. Do you know Len Blavatnik? 

A. From the medi a . He is an o ligarch . 

Q. Do you know him at all personally? 

A. No. 

Q. I' m sorry? 

A. No . The answer i s no . 

Q. Have you ever communicated with him? 

A. No , sir. 

Q. How about Viktor Vekselberg? Have you 

A. No, sir . 

1 3 Q. Yo u never c ommuni cated wi th him? 

1 4 A. No. 

1 5 Q. Oleg Deripaska , have you ever 

16 communicated with him? 

1 7 A. No. 

1 8 Q. Do you know Kons t antin Kilimnik? 

1 9 A. No . 

20 Q. You never communicated with him? 

21 A. No , sir. 

2 2 Q. Never discussed him with anyone? 

23 A. No. 

24 Q. Are you familiar with t he New Economic 

25 Schoo l i n Moscow? 
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1 A. New Economic Schoo l i n Moscow? No , I' m 

2 not famili a r with tha t. 

3 Q. I t ake it, then, you ' v e no t discussed the 

4 New Economic School with anyone while you were in 

5 Moscow, while you were i n Russia? 

A. No, sir . 

Q. Do you know Carter Page? 

6 

7 

8 A. No. From t he medi a reports. No personal 

9 knowledge . 

10 Q. Never had any communications about him? 

11 A. No, sir . 

1 2 BY MS . SAWYER : 

1 3 Q. And Mr . Page was in Moscow dur i ng t he 

1 4 time t hat you were t here . Did you hear anyt hing 

1 5 about Mr . Page while you were in Moscow? 

A. No , ma ' am . I have not . 16 

1 7 MR . PRI VOR: Okay, we don't have any furt her 

1 8 ques ti ons . 

1 9 Go ahead , Sco t t . 

20 

21 

MR . KAVELADZE : You had somethi ng? 

MR . BALBER : No , no . No , I'm sorry. I 

2 2 didn ' t mean to -- nothing to say . Apologies . 

23 MR . DAVI S : Okay . I don 't t h i nk we have 

24 anyt hing f urther ei t her , so I guess , wi t h t ha t in 

25 mi nd , we wi l l go o ff t he reco rd a t 2 : 29 p . m. 
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20 
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22 

23 

24 

25 

6 9 

Thank you very much . 

[Whe r e upon, t he p roceedi ngs we r e adjourned 

a t 2 : 29 p .m.] 
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